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Zápis ze zasedání Zastupitelstva obce Oldřichov v Hájích 
 
Datum jednání:  19.2. 2024 
Místo jednání:  Sál restaurace BESEDA v Oldřichově v H. 
Začátek jednání:  18:00    Konec jednání: 19:15 
Počet přítomných členů ZO:           6                                      Omluveni: 1 (J. Tichý) 
Neomluveni:   0                Hosté:  0  
 
Starostka obce provedla uvítání a zahájení jednání ZO. Zapisovatelem pověřila Jiřinu Vávrovou 
a jmenovala ověřovatele zápisu Radima Šarapatku a Davida Senohrábka. 
Dále starostka obce konstatovala, že na základě presenční listiny ZO je přítomna nadpoloviční 
většina členů ZO, a tudíž je zasedání usnášeníschopné. Připomínky k zápisu z posledního 
zasedání ZO nebyly žádné.  
ZO schválilo program jednání. 
Program jednání:   

1) Zpráva KV   
2) Zpráva FV 
3) Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene p.p.č. 2061/1 
4) Darovací smlouva_ Liberecký kraj_ Obec 
5) Zdravotní klaun_finanční příspěvek 
6) Sdružení Tulipán,z.s_ žádost o finanční příspěvek 
7) Informace o valné hromadě Honebního společenstva Mníšek 
8) Různé 
9) Závěr                                                                                         

                                                                                                                                                        
 

Hlasování o programu 
jednání Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
Bod 1) Zpráva kontrolního výboru  
Předkládá Jana Hodačová 
Rozprava:  

KV se nesešel. 

 
Bod 2) Zpráva finančního výboru  
Předkládá Radim Šarapatka 
Rozprava: 
FV se nesešel. Dluží střednědobý výhled rozpočtu. 
 
Bod 3) Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene p.p.č. 2061/1 
Předkladatel: Jana Šťastná  
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Důvodová zpráva: 
Dne 6.2.2024 obdržela obec žádost o uzavření výše uvedené smlouvy viz. příloha. Jedná se o 
připojení nového OM na pozemku p.č. 1545/5, kdy dojde k dotčení pozemku ve vlastnictví 
obce a to p.č. 2061/1 v k.ú. Oldřichov v Hájích. 

Rozprava:  

J. Šťastná vysvětlila, kde se zmíněný pozemek nachází. V průvodním dopise je nabízena nejnižší 
možná cena + 20% navíc, ale J. Šťastná spočítala, že dle vyjádření našeho odhadce je cena za 
toho věcné břemeno přes 7000,- Kč. D. Senohrábek se ptal, jestli tam budeme pokládat 
chráničku, J. Šťastná odpověděla po konzultaci s J. Dudou, že v tomto místě to nemá smysl.  
 

USNESENÍ č. 21/2/2024  

Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného 
břemene – služebnosti č. IP-12-4015903 s ČEZ Distribuce, a.s. o výměře cca 30 m za 
jednorázovou náhradu ve výši dle vyjádření znalce Ing. Parmy.  

Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
Bod 4) Darovací smlouva_Liberecký kraj_Obec 
Předkladatel: Jana Šťastná  
 
Důvodová zpráva: 
V rámci majetkoprávního vypořádání stavby Humanizace Kraj daruje obci pozemky, které byly 
dotčeny stavbou chodníků. 

Rozprava:   

J. Hodačová upozornila na překlep ve smlouvě. 
 

USNESENÍ č. 22/2/2024  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje uzavření darovací smlouvy č.j.: OLP/92/2024 s 
Libereckým krajem na pozemky pod chodníky. 

Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
Bod 5) Zdravotní klaun_finanční příspěvek 
Předkladatel: Jana Šťastná 
 
Důvodová zpráva: 
Obec obdržela žádost od společnosti Zdravotní klaun, o.p.s. viz. příloha. Minulý rok obec 
přispívala 5,-Kč/obyv. 

Rozprava:   

Nebyla vznesena žádná připomínka ani dotaz. 
 

USNESENÍ č. 23/2/2024  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje finanční dar pro společnost Zdravotní klaun, o.p.s. 
ve výši 5Kč/obyvatele (počet obyvatel je 840). 

Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 0 
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Bod 6) Sdružení Tulipán, z.s._žádost o finanční dar 
Předkladatel: Jana Šťastná 
 
Důvodová zpráva: 
Obec obdržela žádost od sdružení Tulipán, z.s. viz. příloha. Sdružení Tulipán nabízí velkou škálu 
pomoci hendikepovaným, pečujícím osobám a mnoho dalších sociálních služeb. 

Rozprava:  

J. Šťastná řekla, že jednala s panem Vrabcem ze sdružení Tulipán, společně vytipovávali 
občany Oldřichova, kteří by mohli potřebovat pomoc. Sdružení Tulipán pomáhá např. 
pečujícím osobám. Dále pracují s dětmi, mají komunitní centrum, zabývají se problematickými 
vztahy, osobně jejich logopedickou poradnu pro dcery. Sdružení vyčíslilo částku pro občana 
Oldřichova – chlapečka s autismem.   
 

USNESENÍ č. 24/2/2024  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje finanční dar pro sdružení Tulipán, z.s. ve výši 
10229,- Kč. 

Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
Bod 7) Informace o Valné hromadě Honebního společenstva Mníšek 
Předkladatel: Jana Šťastná 
 
Důvodová zpráva: 
Na Valné hromadě Honebního společenstva Mníšek, kde je Obec Oldřichov v Hájích členem, 
bude projednána nová nájemní smlouva, která bude uzavřena s uživatelem honitby na dalších 
10 let. Obec je vlastníkem pozemků, které byly přičleněny do honitby a je v jejím zájmu, aby 
užívání honitby zohledňovalo její zájmy. Vzhledem k pracovnímu i soukromému zaměření 
zastupitele Jana Dudy jej navrhuji, aby zastupoval obec na jednání Valné hromady. 

Rozprava:   

J. Duda seznámil přítomné s tím, co je honební společenstvo. Je to držitel honitby a honitbu 
pronajímá. Nájemcem je od počátku Myslivecký spolek Mníšek. V březnu by měla proběhnout 
valná hromada, která stanovuje podmínky nájmu na 10 let od 1. 4. 2024. O znění smlouvy 
budou rozhodovat členové honitby. Naše obec má v honitbě asi 50 ha. Není tudíž dominantní 
vlastník. Existují metodická doporučení pro uzavírání těchto smluv a vzorová podkladová 
smlouva. J. Duda se bude snažit za Obec prosazovat, aby se vycházelo z této vzorové smlouvy 
a doporučení. Je potřeba například nastavit i výpovědní důvody ve smlouvě apod.  J. Duda dále 
upozornil občany, jaké jsou souvislosti pro majitele pozemků, že s tím souvisí např. zryté louky 
divokými prasaty. Je úkolem uživatele honitby, aby lovem udržovat stav rovnováhy a reagoval 
na škody na pozemcích.  
 

USNESENÍ č. 25/2/2024  

Zastupitelstvo obce bere na vědomí informace o konání Valné hromady Honebního 
společenstva Mníšek.  
Zastupitelstvo obce zplnomocňuje Jana Dudu, aby zastupoval Obec na Valné hromadě a hájil 
její zájmy při uzavírání nové nájemní smlouvy s uživatelem honitby na příštích 10 let. 

Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 0 
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Bod 8) Různé 
Předkladatel: Jana Šťastná 
 

a) Smlouva o smlouvě budoucí darovací LK 
 
Důvodová zpráva: 
V rámci stavby „Silnice III/2904 Oldřichov v Hájích – Mníšek, humanizace průtahů vč. chodníků 
– SO 102 Chodník Oldřichov v Hájích“ dojde k záboru pozemku ve vlastnictví Libereckého kraje. 
Jako i na předchozí etapě bude majetkoprávní vypořádání mezi LK a Obcí vyřešeno darovací 
smlouvou. 

Rozprava:   

Nebyl vznesen žádný dotaz ani připomínka. 

USNESENÍ č. 26/2/2024  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje uzavření Smlouvy o smlouvě budoucí darovací 
OLP/4269/2023 s Libereckým Krajem. 
 

Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
b) dar pro ZŠ Mníšek 
ZŠ Mníšek žádá o finanční příspěvek na dopravu na lyžařský výcvik. Pojede 32 dětí, z toho 8 
žáků z Oldřichova.  
 
Rozprava: 
J. Hodačová a D. Senohrábek oznámili střet zájmů.  
 

USNESENÍ č. 27/2/2024  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje finanční příspěvek pro ZŠ Mníšek na dopravu žáků 
na zimní pobyt s lyžařskou průpravou ve výši 3760,-Kč. 

Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
 
c) sjezd ke školce  
J. Šťastná vysvětlila, že sjezd k bývalé školce je po dokončení humanizace ve špatném sklonu, 
auta ujíždí dolů k cyklostezce, kvůli špatnému sklonu tam v zimě nezajíždějí popeláři. Když se 
přebírala stavba, tak nikdo tento problém nereklamoval. Úhel napojení je špatný, ve směru 
z Raspenavy se nedá zatočit, druhý sjezd od sokolovny je ještě horší. J. Šťastná oslovila 
projektanta, který navrhuje nový sjezd, který má mnohem lepší rozhledové poměry. Původní 
sjezd by se zrušil, nebo nechal jen pro pěší. Musela by se udělat sonda, aby se zjistilo, jak je 
únosná cyklostezka. Výhodou by bylo také to, že by auta nesjížděla k návsi, do klidové zóny 
obce.  
Druhou variantou by bylo postupné navyšování cesty od Milana Sádka a z druhé strany od 
cyklostezky.  
D. Senohrábek řekl, by se mělo vstoupit v jednání s Povodím, že pravděpodobně bude chtít 
opěrnou zeď.  
Zastupitelé diskutovali i o variantě opravy stávajícího sjezdu, kterou neupřednostnili, protože 
neřeší nájezd směr Raspenava, ani bezpečnost odbočení ze směru od Liberce. 
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USNESENÍ č. 28/2/2024  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje zadat pořízení PD ke stavebnímu povolení na 
zřízení nového sjezdu k bývalé školce. 

Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
d) čp. 229 
 
J. Šťastná seznámila přítomné se stavem bytů v budově čp.229 – na bývalé poště. Byty 
rekonstruoval J. Tichý a kolem jeho postupu při této rekonstrukci byly dohady. Nájemní 
smlouvy se podepisovaly v prosinci 2021.  
Dva nájemníci se teď v lednu odstěhovali, protože se do dvou přízemních bytů bude stěhovat 
obecní úřad.  
Další nájemník byl donucen se bytu vzdát, protože ty byty jsou plesnivé, jsou tam popraskané 
dlažby, není odvětrání v koupelnách, nabobtnaly dveře a jsou zkřivené, plesniví kuchyňská 
linka, je zvednutá plovoucí podlaha, jsou popraskané prahy, nefunkční balkonové dveře, co 
dva dny museli prostor savovat atd. Na promítaných fotografiích bylo vidět, jak jsou plesnivá 
okna, jak po nich teče voda, jak namrzají.  Další fotografie dokumentovaly plíseň na dřevu na 
střeše, sežrané trámy apod.  
V tuto chvíli by se tento neutěšený stav s plísněmi dal částečně řešit pomocí 
decentralizovaných rekuperačních jednotek umístěných do jednotlivých bytů.  
P. Morávek řekl, že zkoušeli používat odvlhčovač, ale nepomohlo to.  
Máme volný byt, ale budeme ho pronajímat v tomto stavu? Přítomní zastupitelé se shodli na 
tom, že byt bude možné pronajmout po montáži decentralizované rekuperace. 
Dotační tituly na bytový dům prozatím nejsou, ale je potřeba být projekčně připravený, je 
potřeba naprojektovat novou střechu, podřezání, nová okna a zateplení. 
 
 

USNESENÍ č. 29/2/2024  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje pořízení decentralizovaných rekuperačních 
jednotek do čp. 229.  

Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

USNESENÍ č. 30/2/2024  

Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje poptat u třech firem PD na zateplení, novou 
střechu a okna v čp. 229 a objednat vyhotovení PD ve stupni DSP. 

Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
e) altán 
J. Šťastná řekla, že hasiči mají nevyužité řezivo, že nebudou dělat původně plánovanou pergolu 
a že nabízí využít tento materiál na stavbu altánu. Existuje ale projekt altánu, na který 
v současné době nemáme, stál by cca na 1 milion Kč.  
R. Šarapatka řekl, že by byl nerad, aby tato stavba zcela nahradila naprojektovaný altán, který 
má už i stavební povolení. Shoda na tom, že by se vytvořilo zastřešené podium s elektrikou – 
doplnění prostoru, stejně jako pingpongový stůl. 
 
 

USNESENÍ č. 31/2/2024  
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Zastupitelstvo obce projednalo a schvaluje záměr vybudovat zastřešené podium ve 
spolupráci s hasiči. 

Pro: 6 Proti: 0 Zdržel se: 0 

 
f) renovace podlahy na sále Besedy 
 
J. Šťastná řekla, že byla konečně uzavřena pojistná událost, obec dostala 167 tisíc, přičemž 
rozpočet na renovaci podlahy v dolní části sálu je 250 tisíc Kč. Zahrnuje obnovené podium, 
vybroušené a nalakované parkety. J. Duda rozporoval lak, přikláněl se k vosku, proto jsme se 
spojili s odborníkem, který přesvědčil J. Dudu o tom, že povrchová úprava lakem toho typu, 
který je navržený, je nejlepší, co může na podlahu takového sálu být. J. Šťastná s podlahářem 
dále řešila i opravu horní části sálu: přeskládat parkety je dle jeho vyjádření „sebevražda“, ale 
dokázal by parkety vyspravit, vyklínkovat apod. Shoda, že počkáme na cenovou nabídku.  
 
 
 
Diskuse a závěr: 

• J. Šťastná informovala, že obec získala dotaci 8 mil Kč ze SFDI na chodníky – druhá 
etapa, spoluúčast obce je cca 4 mil Kč. 

• Dále informovala o časovém presu ohledně podání žádosti o dotaci na snížení 
energetické náročnosti budovy čp.151 – budoucí školy.  

 
 
 
 
Zapsala:    J. Vávrová    …….…………………… 
Správnost zápisu ověřili: R. Šarapatka …………………..…….…….. 

D. Senohrábek  ……..…....…………… 
Jana Šťastná 
starostka obce 

 
 
 
 
 


